
Vragen voor het vragenuur van 28 juni 2023 van 15.30 – 16.20 uur (Raadzaal) 
 
 
I Vragen van de fracties van CDA, SP, Stadspartij 100% voor Groningen en D66 over 
burgerinitiatieven (Etkin Armut) 
  
CDA, SP, Stadspartij 100% voor Groningen en D66 zijn van mening dat burgerinitiatieven die 
Groningse buurten en dorpen leefbaarder maken, ondersteuning moeten krijgen in onze gemeente 
en hierbij niet tegen allerlei bureaucratische rompslomp moeten aanlopen. Een voorbeeld hiervan is 
Stichting Talent in Actie - Handig in de Buurt. Sinds het ophalen van grofvuil niet meer door de 
gemeente wordt gedaan is het mogelijk vier keer per jaar gratis grofvuil naar de stort te brengen. 
Helaas is dit voor bijvoorbeeld mensen die slecht ter been zijn, geen auto of kar hebben niet 
mogelijk. Als vrijwilligersorganisatie zet Handig in de Buurt zich in voor inwoners die er niet toe in 
staat zijn zelf grofvuil weg te brengen. 
  
Onlangs bereikte ons het bericht dat de stichting met obstakels te maken krijgt die hun goede werk 
belemmert. Handig in de Buurt zou gezien worden als commercieel bedrijf en derhalve met 
bureaucratische rompslomp te maken krijgen. Zo zou het bijvoorbeeld verplicht zijn de milieupas en 
ID van een bewoner te laten zien. 
  
CDA, SP, Stadspartij 100% voor Groningen en D66 vinden het ontzettend mooi dat inwoners zich op 
willen inzetten voor hun buurtbewoners die het nodig hebben en is van mening dat de gemeente 
zulke initiatieven zou moeten steunen. Zij dragen immers bij aan het leefbaar maken van onze 
gemeente, op vrijwillige basis. Wij komen daarom tot de volgende vragen: 
  
1. Is het college op de hoogte van de door Handig in de Buurt geschetste situatie? 
2. Heeft het college zelf al contact gezocht met de initiatiefnemer van Handig in de Buurt en wat is er 
uit dit contact gekomen? 
3. Hoe gaat het college zich inzetten om vrijwilligersinitiatieven beter te ondersteunen en het 
mogelijk te maken hun mooie werk blijvend uit te voeren zonder onnodige (bureaucratische) 
belemmeringen? 
  
 
II Vragen van de CDA-fractie over ombouwen boerderij Thesinge (Etkin Armut)  

 

De familie Ritsema in Thesinge schakelde onlangs de Erfvrienden in om een plan te maken voor 
ouderen en jongeren die graag in het dorp willen blijven. Het doel van Erfvrienden is: “een breed 
gedragen nieuwe toekomst bieden aan de boerderij en zorgen voor een passende impuls in de 
omgeving.” Hierbij kan gedacht worden aan collectief wonen voor ouderen en jongeren, een artist-in-
residence of een maatschappelijke bijeenkomstfunctie voor het dorp1. 
 
In het dorp blijkt grote interesse voor de boerderij van Ritsema, voor de achttien nieuwe woningen 
hebben zich inmiddels twintig geïnteresseerden uit Thesinge gemeld. Echter wijzen eerdere pogingen 
uit het verleden uit dat dergelijke initiatieven om de woningnood aan te pakken lastig van de grond 
komen. 
 
Met de komst van de nieuwe dorpsvisie voor Thesinge is het volgens het CDA zeer wenselijk dat 
dergelijke projecten die bijdragen aan de betaalbaarheid, leefbaarheid van dorpen makkelijk te 
realiseren zijn.  

 
1 https://erfvrienden.nl/ 



 
Over deze kwestie heeft de CDA-fractie de volgende vragen: 
 

1. Deelt het college de mening van het CDA dat dergelijke initiatieven door de gemeente van grote 
waarde kunnen zijn voor onze dorpen en om deze reden ruimte moeten krijgen? 

2. Is het college bereid te inventariseren waar nog meer de mogelijkheid en vraag is om dergelijke 
woonvormen te realiseren en deze te delen met de raad? 

3. Is het college bereid het bovengenoemde initiatief van de familie Ritsema op te nemen in de 
dorpsvisie voor Thesinge? 

 
 
III Vragen van de PVV-fractie over  de gijzeling en het misbruik van een medewerker van het LVV 
aan de Osloweg (Dennis Ram).  
 
De PVV is verbijsterd en geschokt over het incident bij de BBB-locatie van Inlia aan de Osloweg.  
De gemeente Groningen als voortrekker van de BBB-locaties heeft in onze optiek een extra 
verantwoordelijk voor de veiligheid van de medewerkers van Inlia.  
Nu blijkt uit de artikelen van OOGTV en Dagblad van het Noorden dat deze verdachte al langere tijd in 
beeld was bij verschillende instanties en nu zelfs blijkt dat ex-kindsoldaten uit Sierra Leone vrij 
rondlopen in Nederland.  
 
De PVV heeft de volgende vragen:  
 
1. Hoe kan het dat de verschillende instanties, waaronder de politie en zorg, zo gefaald hebben bij de 
screening van de bewoners van Inlia?  
2. Kan het college van B&W de veiligheid garanderen van de medewerkers van Inlia? Welke 
maatregelen heeft het college en de verschillende instanties genomen?  
3. Als het college de veiligheid van medewerkers en omwonenden niet kan garanderen, ziet het 
college dan ook aanleiding om de BBB-locatie sluiten?  
 
 
Bronnen:  
https://www.oogtv.nl/2023/06/pvv-vreemdelingenvoorziening-aan-osloweg-moet-per-direct-dicht-
na-incident/ 
https://www.oogtv.nl/2023/06/bewoner-lvv-opvang-aan-osloweg-verdacht-van-misbruik-en-gijzeling-
medewerkster/ 
https://www.oogtv.nl/2023/06/verdachte-van-gijzeling-en-misbruik-medewerkster-lvv-opvang-stad-
liep-dezelfde-dag-weg-uit-kliniek-in-balkbrug/ 
https://www.oogtv.nl/2023/06/kleinschalige-asielopvang-zou-oplossing-zijn/ 
https://www.oogtv.nl/2023/06/grote-markt1-kleinschalige-asielopvang-t-kan/ 
https://dvhn.nl/groningen/Ex-kindsoldaat-uit-Sierra-Leone-vast-op-verdenking-zedendelict-na-
gijzeling-medewerkster-Inlia-in-Groningen-28460301.html 
https://dvhn.nl/drenthe/Zwaar-gestoorde-dader-gijzeling-en-misbruik-was-pati%C3%ABnt-
psychiatrische-kliniek-Veldzicht-28484127.html 

 
 
IV Vragen van de fracties van GroenLinks, Partij voor de Dieren, Partij voor het Noorden, D66, 
Stadspartij 100% voor Groningen, Student & Stad en PvdA (Justine Jones)  
 
Keti Koti is de laatste jaren een veel belangrijker herdenkingsmoment in het jaar geworden. Dit jaar 
herdenken en vieren we dat de slavernij 150 jaar geleden is afgeschaft.  
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De gemeenteraad heeft op 30 juni 2021 aan het college gevraagd om de rol van Groningen en in het 
bijzonder het stadsbestuur met betrekking tot slavernij in de overzeese gebieden waar de WIC en de 
VOC actief waren te onderzoeken.2 Afgelopen zondag hebben de onderzoekers de voorlopige 
bevindingen van hun onderzoek gepresenteerd. Hieruit blijkt dat Groningen geld verdiende aan 
slavenhandel.3 Al eerder heeft het college aangegeven dat het excuses gaat aanbieden voor de rol die 
Groningen speelde in het slavernijverleden.4 
 
De gemeente heeft verschillende activiteiten die op 30 juni en 1 juli georganiseerd worden 
gefinancierd en ondersteund. We begrepen van organisaties dat er een verzoek bij de gemeente is 
neergelegd om door middel van de Nederlandse vlag stil te staan bij de gebeurtenissen die herdacht 
worden.  
 
Dit leidt bij de indienende partijen tot de volgende vraag:  

• Is het college in navolging van Amsterdam5 en Rotterdam6 bereid om dit jaar op 30 juni de 
Nederlandse vlag halfstok te hangen en op 1 juli de Nederlandse vlag in top?  

 
 
V Vragen van de fractie van D66 over verbod tabaksspeciaalzaken (Ido Venhuizen) 

Vanaf 1 juli 2024 mogen in de horeca, in supermarkten en verkooppunten die daar op lijken geen 
tabaksproducten meer verkocht worden. Dit zal er zeer waarschijnlijk toe leiden dat 
tabaksproducenten en verkopers op zoek gaan naar alternatieve verkooppunten, zoals 
tabaksspeciaalzaken. D66 Groningen ziet graag dat de gemeente hierin preventief handelt om te 
voorkomen dat dit soort zaken zich vestigen op zeer zichtbare locaties, wat volgens ons aansluit bij de 
ambities om te werken aan een rookvrije generatie. De Utrechtse gemeenteraad heeft bijvoorbeeld 
een voorbereidingsbesluit genomen, waarmee de huidige situatie voor de hele stad planologisch is 
bevroren.7 Dit betekent dat het daar niet mogelijk is om een nieuwe tabaksspeciaalzaak te vestigen 
voor een periode van één jaar, terwijl er ondertussen gewacht wordt op landelijke wet- en 
regelgeving die de bevoegdheid geeft om het vestigen van nieuwe tabakszaken te reguleren. De 
fractie van D66 Groningen heeft daarom de volgende vragen aan het college. 

 
2 https://gemeenteraad.groningen.nl/documenten/Motie/M-07-Onderzoek-de-rol-van-de-
overheid-in-het-slavernijverleden-D66-GroenLinks-100-Groningen-PvdD-Student-Stad-
ChristenUnie.pdf 
3 https://www.rtvnoord.nl/nieuws/1036094/onderzoekers-ook-groningen-verdiende-veel-
geld-aan-slavenhandel 
4 https://dvhn.nl/groningen/Excuses-en-een-monument-vanwege-het-slavernijverleden-van-
Groningen-zullen-er-komen.-Maar-ook-nog-in-het-herdenkingsjaar-28244920.html 
5 https://www.parool.nl/amsterdam/amsterdam-verandert-vlaggenprotocol-vlag-ook-
gehesen-met-keti-koti~bf0d5868/ 
6 https://barendrechtsdagblad.nl/Rotterdam%20&%20Regio/vlag-in-rotterdam-halfstok-op-
dag-voor-keti-koti# 
7 https://www.utrecht.nl/nieuws/nieuwsbericht-gemeente-utrecht/in-afwachting-van-landelijke-wetgevingutrecht-maakt-vestig ing-

nieuwe-tabaksspeciaalzaken-onmogelijk/ 



1. Is het college bereid een soortgelijk besluit als in Utrecht voor te bereiden en voor te leggen 

aan de gemeenteraad om daarmee te voorkomen dat tabaksspeciaalzaken zich het komend 

jaar in de stad vestigen? 

2. En/of ziet het college andere manieren om tabaksverkooppunten te reguleren? 

3. Is het college bereid om in ons lokaal preventieakkoord een visie op te nemen over hoe we 

daarna om willen gaan met (nieuwe) tabaksspeciaalzaken, bijvoorbeeld door het aantal 

verkooppunten van tabaksproducten te beperken en dit niet toe te staan op zeer zichtbare 

locaties? 

VI Vragen van de fracties van PvdA en GroenLinks over Rammstein (Rozemarijn Gierkink) 
 
6 en 7 juli speelt Rammstein in Groningen. Ondertussen zijn tegen de zanger, Till Lindemann, 
verschillende beschuldigingen gedaan wegens seksueel geweld en seksueel grensoverschrijdend 
gedrag. Een van deze beschuldigingen wordt onderzocht door het Openbaar Ministerie van Berlijn. Bij 
andere concerten zijn maatregelen genomen om de veiligheid van bezoekers te garanderen, zo zijn de 
zogenaamde Row Zero en de afterpary’s verboden bij de concerten van de band in München8.  
 

1. Welke acties onderneemt het college in Groningen om de veiligheid van bezoekers, zeker van 
vrouwen, van de concerten te garanderen, zoals het verbieden van een Row Zero en 
afterparty’s? 

 
Daarnaast is de geluidsnorm verhoogd naar 103 dB(A). We begrijpen de zorgen van omwonenden, 
maar snappen ook de redenatie van het college om in te stemmen met deze verhoging. Echter leidt 
dit wel tot een groter risico op gehoorschade bij bezoekers van de concerten. 
 

2. Welke acties onderneemt het college om het gehoor van bezoekers te beschermen?  
 
 
 
VII Vragen van de fracties van SP en Student&Stad over betaalbare koffie en thee in het Forum 
(Hans de Waard) 
 
Het Groninger Forum heeft een centrale positie in onze gemeente. Het is een centraal punt waar veel 
wordt georganiseerd. Met voorzieningen zoals de VVV en de bibliotheek is het de bedoeling dat 
zoveel mogelijk mensen er op hun plek zijn. De fracties van Student en Stad en de SP hebben echter 
gehoord dat het Forum niet voor iedereen even toegankelijk is. Bij de hoorzitting over 
wijkvernieuwing van afgelopen 7 juni vertelde iemand dat hij goedkope koffie en thee erg mist bij het 
Groninger Forum. In bibliotheken of andere wijkcentra kan men namelijk voor weinig geld koffie of 
thee drinken. Bij het Groninger Forum kon dat ook, maar dat is sinds de uitbraak van Covid niet meer 
het geval. Vandaar de volgende vragen aan het college. 

1. Waarom is er geen betaalbare koffie meer te krijgen in het Groninger Forum? 

2. Deelt het college de zorgen over toegankelijkheid van het Groninger Forum met het 

verdwijnen van de betaalbare koffie? 

3. Is het college bereid deze voorziening weer in ere te herstellen? Zo nee, waarom niet? 

 

 
8https://www.trouw.nl/buitenland/rammstein-blijft-optreden-na-beschuldigingen-over-seksueel-misbruik-en-

drogeren-van-meisjes~b4a7fd05/ 


